
Та Сотня Небесна 
завжди буде з нами, 

їх Душі летять 

7 (7) Квітень 2014 року Розповсюджується безкоштовно 

над Вкраїни степами, 
За НИХ, мої браття, 

творимо МОЛИТВУ, 
Вони йшли за ПРАВДУ 

Правильно задане запитання 
- це майже відповідь

Реальні дії та міфи .... 
Робимо висновки Єнергоощадність ... 

в останню їх битву, 
Достойники наші, 

які за ДЕРЖАВУ 
Пішли не за гроші, 

Я хочу щоб кожен з вас усвідомив 
зрозумів сьогодні важливість 

невідворотність і значимість цього 
моменту в житті нашої країни, який 
вчить нас наступному: 

В звязку з подорожчанням газу 
для населення на 50% та на 
централізоване теплопостачання на 
40% знову актуальною темою для 
України є питання енергоощадності. 

пішли не за славу, 
За ВОЛЮ, за ДОЛЮ, 

за Щастя людське, 
Омріявши Щастя 

людське - українське,
Славімо батьків їх 

та їм даєм ШАНУ 
Вклонімося браття Ф Стор.З Ф Стор.2 Ф Стор.З 

ГЕРОЯМ МАЙДАНУ! 

МІФ ПРО ВИКОНАННЯ ПРОГРАМИ 
• • 

ековом1чвоrо та соц1альвоrо 
Вівторок 25 березня 2014 року черговий 

34-тий номер Стрийського часопису «Гомін
Волі», повністю вщент від початку до кінця від
першої до останньої строки, весь друкований
контент заповнений програмою економічного
та соціального розвитку м. Стрий в 2013 році.

Прочитав разів п'ять, але крім загадкової 
посмішки міського голови на титульній сторінці 
жодної чіткості, послідовності, соціально -
економічної структурованості у подачі та у 
обфунтуванні наведеної інформації побачити 
таки не зміг . 

Уже другий місяць поспіль мене вщент 
критикують «затяті економи» грошей громади за 
те, що посмів ініціювати створення громадського 
телебачення на Стрийщині. Мовляв у нас 
достатньо засобів масової інформації для 
висвітлення життєдіяльності міста та думки 
Стрийської громади. Лукаві... Як же 
висловлювати цю думку якщо навіть рядка, 
жодного рядка колонки в тому ж самому номері 
«Гомону Волі» на думку чи оцінку вашої 
вождистської ідеологічно програмної презантації 
громаді не залишено . 

Що це? Де дотримання балансу при 
викладенні думок та представленні точок зору? 

Листя українського сепаратизму 
веде у сусідню країну, а коріння -
своє. І живиться -своїм. Безумовно, 
і сусіди підживлюють, допомагають, 
підтримують, але основні сили -
тутешні. Пояснюю. 

їм за великим рахунком байдуже, 
куди підуть їхні податки, але на 
смерть вони не підуть. Їм є що 
втрачати. А їхнім діям, дружинам і 
батькам - тим більше. Тому 
відкидаємо і цю категорію. 

м. Стрий в 2013 році. 
Де думка фахівця експерта зрештою простих 
Стриян щодо характеру матеріалу по факту його 
представлення на розгляд ? 

Де зрештою розумінням і відношенням до 
матеріалу, що викладається у самої громади ? 

Де журналістські стандарти щодо утворення 
підгрунтя для обміну думками для бесіди . ... 
висловлювань його учасників, а також рівні права і 
позиції всіх присутніх? 

Тобто на моє переконання у нашому місті 
право та можливість на висловлювання думки чи 
позиції у місцевих ЗМІ є тільки у міської влади, (ну 
не дурні ж люди там сидять) решту Стриян можуть 
це робити лише раз на кілька років - під час 
виборів. 

Звичайно це жодним чином не відноситься до 
тої категорії населення які хочуть похвалити 
піднести і возвеличити заслуги Стрийської влади 
тут - будь-ласка, буде вам і місце і можливість а 
особливо якщо ви пенсіонер, і знаєте кому 
подякувати за те що ви цю пенсію отримуєте - то 
т у т  п р о с т о  з е л е н е  с в і т л о  н а  у с ь о м у  
всеохоплюючому інформаційному просторі 
Стрийщини. 

зв'язки, силу, вплив. Нижча ланка 
умовної піраміди - ті самі покидьки 
с у с п і л ь с т в а ,  я к и х  і м е н у ю т ь  
« т і т у ш к а м и »  - в і д в е р т и й
к р и м і н а л ь н и й  к о н т и н г е н т, 
спортсмени з темним минулим, 

продовження на ст. 2 

авантюристи - з невизначеним 
життєвим шляхом, які прагнуть 
піднятися на хвилі історичних 
зрушень і у разі вдалого розвитку 
подій спіймати свою рибку у мутній 
воді. 

П е р е в а ж н і й  б і л ь ш о с т і  
населення Сходу байдуже на 
персоналії  очільників країни.  
Головне, щоб не стало гірше. 
Головне, спокій, стабільність, 
впевненість. Найбільше це турбує 
пенсіонерів, бо вони - найменш 
захищені і зайву копійку їм заробити 
куди важче. На Сході України 
пенсіонерів дуже багато. Водночас, 
вони найменш активні. Не у сенсі 
мітингів -тут якраз навпаки. Під час 
революцій, громадянських воєн або 
агресії іншої країни цей прошарок з
поміж решти активний найменше -
за станом здоров'я ... 

<<РОЗКОЛЬНUКU>> 
Усі ці прошарки нікуди не ділися, 

не зникли, не втекли, за незначним 
в и н я т к о м .  Ус і  вони  ч е к а ють  
слушного моменту і прагнуть 
реваншу, тому що втратили потрібні 
для небідного життя потрібні зв'язки 
і звичні джерела легкого заробітку. 
Головний же мотив - їм взагалі нема 
чого робити у правовій державі, а 
тому у міру своїх сил вони діятимуть 
проти неї. 

Отже, навряд чи пенсіонери 
приймали участь у захопленні 
адмінбудівель обласних міст Сходу. 
Їм це і незмога і невигідно. А кому 
вигідно? Ідемо далі. 

Людям, які мають роботу, ніколи 
займатися дурницями - у них 
родини, діти, дачі, хоббі і таке інше. 
Навряд чи вони патріоти України -

Студенти і безробітні - активна 
категорія, але перші не мають 
достатнього  б ій  ці всього  а б о  
армійського  досв іду, а друг і  
здебільшого - маргіналізовані. 
Репетувати і хуліганіти - одне, мати 
дисципліну і організацію - інше. 
Участь у разових акціях, дії у натовпі 
- це їхній сектор. Реальні бої - в
жодному разі. Принаймні, не у това
рній кількост.

Питання: «хто залишається?» 
м істить  в ідпов ідь: «кому  це 
вигідно?» 

А вигідно трьом категоріям. Така 
собі піраміда з трьох прошарків. На 
горі перебуває колишня еліта: 
родина Януковичів, Єфремов, 
Колесніков, Ахметов і тому подібні 
обличчя. Тобто ті, хто втратив місце 
під сонцем, налагоджений бізнес, 

справжні, а не вигадані члени 
фашистських організацій. Тобто ті, 
х т о  з а п л я м у в а в  с е б е  у 
відрядженнях до столиці, де ними 
скоєні настільки жахливі злочини, 
що на «умовно» або «мінімально» 
розраховувати не варто. Через те їм 
не світить спокійне життя на 
Батьківщині, так само ніхто їх не 
чекає за кордном, навіть у братській 
Росії, тому їм нічого втрачати, 
відповідно готовність подібних 
молодиків до протиправних дій -
дуже велика. І, нарешті, середня 
ланка нашої піраміди - її «золота 
середина». Як правило, це дрібні 
функціонери у зруйнованих бізнес
і м п е р і й ,  мери-корупц іонери ,  
чиновники-махінатори усіх r'атунків, 
міліціянти-хабарники, найманці без 
р о д у - п л е м е н і  і в і д в е р т і  

Немає сумніву, що будь-який 
розвиток подій в Україні, крім 
потужного економічного розвитку -
на руку Путіну, а отже за всіма цима 
подіями неабияк відчувається «рука 
Москви». Як розвиватимуться події 
- залежить в ід  людей,  яким
довірено державу. З моєї точки зору 
у них просто немає іншого виходу, як 
навести лад у будь-який спосіб. 
Інакше - Громадянська війна 
подальша російська окупація. 

ОлегФилик 

  Програма соціально-економіч-
ного розвитку Стрия з космічни-
ми показниками наразі залиша-
ється на рівні паперової 
декларації...
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ДОСИТЬ ПРО ЛІРИКУ, 

ДО КОНКРЕТИКИ .... 
Напевно розповідати чи доводити до відома фахівців Стрийської 

міської ради про те що методологічною основою розроблення 
представленої ними Програми мав би звичайно бути Закон України "Про 
державне прогнозування та розроблення програм економічного і 
соціального розвитку України" від 23.03.2000 №1602-111 та постанови 
Кабінету Міністрів України від 26.04.2003 року №621 "Про розробку 
прогнозних і програмних документів економічного і соціального розвитку та 
складання проекту Державного бюджету", де є правова регламентація щодо 
вимог змісту та контенту до такого типу документів. 

Очевидно, що відповідно до наявних проблем ( на думку Стрийської 
влади їх вказувати у програмі не доцільно бо це може кинути тінь на 
бездоганну роботу апарату ) та їх впливу на економіку міста у Програмі 
мали б бути визначені пріоритети соціально - економічного розвитку, 
основні завдання та заходи по їх реалізації та план дій по виконанню 
Стратегічного плану розвитку міста стрий з використанням коштів 
Державного, обласного, міського бюджетів та позабюджетних коштів . 

На моє тверде переконання , а право мати таке переконання у мене є 
оскільки диплом магістра економіки я отримав як свою першу освіту , та й 
взагалі керуючись принципом економічної послідовності якщо наші 
чиновники дійсно хочуть довести до відома громади їхні «над зусилля» по 
виконанню програми соціально-економічного розвитку Стрия за 201 З рік, то 
перш за все, потрібно хоча б елементарно грамотно представити такі свої 
чиновницькі «потуги» 

До прикладу виклад у який не тільки мені але й кожному пересічному 
громадянину було б зрозуміло те що кому і в який спосіб хочуть донести .. 

Реальний сектор економіки 
Оцінка ПОТОЧНОЇ ситуації: 
Основні досягнення та проблемні питання року поточного 
Основні пріоритети розвитку: 
Очікувані результати: 
Основні проблеми та питання: 
Пріоритетні завдання та заходи по їх виконанню: 
Цілі та пріоритетні напрямки розвитку міста на наступний рік 

Взагалі багатьох складових які чітко окреслювали чи конкретизували 
проведену в цих царинах роботу я взагалі у програмі не побачив ... 

Наприклад 
Забезпечення умов для подальшого соціально-економічного 
зростання 
Податкова політика 
Регуляторна політика 
Система управління комунальними ресурсами 
Управління об'єктами комунальної власності, майнові відносини 
Подолання дитячої безпритульності та бездоглядності 
Управління земельними ресурсами 
Соціальні стандарти та рівень життя населення 
Зайнятість населення та ринок праці 
Безпека життєдіяльності 
Охорона навколишнього природного середовища. 
Основні напрямки з санітарної очистки території міста та 
поводження з побутовими відходами: 
Вирішення питання поводження з безпритульними тваринами 

квітень 2014 року 

Натомість є суха констатація про те скільки суб'єктів господарювання 
здійснюють підприємницьку діяльність - чистого гатунку статистика 

Проведення робіт з впорядкування оформлення міст до визначних дат , 
масових заходів , - напевно Штаб національного спротиву краще розповість 
як «сприяла» міська рада з проведення масових заходів 

Про посипання доріг протиожеледною сумішшю тепер так пафосно 
наші чинуші називають звичайний пісок який Стрийським платникам 
податків за легкої руки здібних комунальних вождів обійшовся ой як не 
дешево 

2 дитячі майданчики у розділі капітального будівництва і ні слова про 
десятки сумнівного походження розбірних конструкцій на території міста які 
гармонійно вписуються в архітектурний ансамбль бачення міста головним 
архітектором з висоти власно"і кишені реконструкція власних квартир, 
нежитлових приміщень під підприємства торгівлі - за людські гроші ..... і.т.д 
і.т.п . 

Я ще раз нагадаю нам намагаються подати звіт про виконання 
програми економічного та соціального розвитку міста Стрий за 2013 
рік без аналізу невиконаної частини заходів, нереалізованих заходів 
про які взагалі у матеріалі не йдеться .. Дивно чи не так ? Виходить 
100% виконання плану ,як у старі радянські часи!!!!! . 

Як не дивно, але саме цей момент пробудив у моїй голові зовсім 
свіжий спогад чи фрагмент з Віче яке відбулося у нашому місті під час 
революційних подій у країні на якому лунали заклики до змін до пере 
завантаження влади усіх рівнів про нові обличчя і тут на сцену вийшов 
сивочолий чоловік і просто лаконічно майже одним реченням 
окреслив проблему Стрия . Він сказав «Стрияни біда нашого міста в 
тому що в міській раді і досі в кабінетах сидять комуністи» Бінго!!!! 
А як ми усі знаємо номенклатура завжди права завжди жива і завжди 
безмежна у служінні ідеї власного збагачення . Це раби тоталітарної 
системи які не тільки не хочуть звільнитися від неї але й мати власних 
рабів в умовах сучасного часу .. 

Якщо все підсумувати, загалом, те як виглядає діалог Стрийської влади з 
міською громадою то це або відписки, або перекладання питання на своїх 
колег з інших відділів на управлінь органів влади Втім, така робота 
державних органів та органів місцевого самоврядування характерна не 
тільки для нашого міста, а й для всіх вітчизняних чиновників. 

Багато чого незрозумілого дивного і банально популістського 
зустрічається у цьому документі але на жаль немає єдиного , що надавало 
йому хоча б мінімальне змістовне навантаження це стратегії соціально
економічного розвитку міста. 

Тільки її наявність є основним інструментом механізму міського 
менеджменту, оскільки реалізація комплексних заходів, які сприятимуть 
вирішенню проблем, що стосуються всіх сфер життєдіяльності населення 
міста, можлива лише чіткому баченні саме стратегії виконання тих чи інших 
завдань. 

За допомогою стратегій координуються зусилля всіх господарюючих 
суб'єктів міста для досягнення поставлених цілей, стратегії узгоджують 
діючий організаційно-економічний механізм муніципального управління із 
змінами, що виникають під час стратегічного планування соціально
економічного розвитку міста. 

На жаль не побачив я і бачення перспективної економічної моделі 
розвитку міста з визначенням пріоритетних видів економічної діяльності, які 
здатні забезпечити його збалансований розвиток досягнення узгодженості 
можливих дій державних, муніципальних, громадських і приватних 
організацій, що діють у сфері економічної політики, створення умов для 
ефективно·і життєдіяльності мешканців міста, функціонування підприємств 
з метою зміцнення його економічного потенціалу- розширення 
зовнішньоекономічної діяльності як одного із стратегічних орієнтирів 
розвитку міст. 

висновки 
Читаю і перечитую звіт про 

виконання Програми соціально
економічного розвитку Стрия і 
черговий раз дивуюся чи не в 
країні чудес ми бува живемо. Вся 
справа в тому, що Стрий далеко 
не мегаполіс, і все, що в ньому 
відбуваєть ся, видно як на 
долоні. Та ось кардинальних 
реформацій міської влади, про 
які так голослівно пише місцева 
преса, чомусь і досі не бачимо. 

П р о г р а м а  с о ц і а л ь н о 
економічного розвитку Стрия з її 
космічними показниками наразі 
залишається на рівні паперової 
деклараці ї ,  а ї ї  виконання 
викликає великі сумніви. 

Довідка відділу економіки 
міського муніципалітету про хід 
виконання вказаної програми 
схожа швидше на суху стати
стику, аніж на звіт економістів. В 
ній ми не побачили ні реального 
аналізу стану економіки міста, ні 
ходу виконання прийнятих 
міських програм. Бо, звітувати, 
вочевидь, нема про що. 

Залишається під великим 
знаком питання казкове ство
рення нових 1382 робочих місць, 
позаяк скільки людей за відпо
відний період було звільнено 
цифри не наводяться. І таких 
«мух» по кожному напрямку 
можна наловити ще чимало. 
Програма соціально-економіч-

ного розвитку міста не тільки не 
виконується, вона далека від 
реальності. 

Кажуть критикувати завжди 
легше, ніж зробити щось самому. 
Та допоки нам будуть підсо
вувати котів у мішку, на зразок 
таких звітів, доти Стрияни 
віритимуть пустопорожнім ба
л ач ка  м міських владців як 
неусипно вони дбають про місто 
та його мешканців. Знову будемо 
бачити як щоосені  гроші з 
міської казни разом з асфальтом 
закопуватимуться у дощові ями, 
їздитимемо в аварійних ліфтах, 
житимемо у будинках з дірявими 
дахами та обдертими під•іздами 
дих атимемо смородом ава-

р1иного сміттєзвалища, спо
г л я д а т  и м  е м о  н а  п р и в и д и  
спотворених будівель колись 
таких красивих Стрийських 
будинків кіно які за «невідємні 
покращення» мусіли віддати 
псевдо орендарям , за десятки 
лакомих об'єктів комунальної 
власності відчуження яких 
принесло до бюджету мізерні 
копійки, - ну це ж для своїх за 
комунальне свавілля згадка про 
яке може коштувати роки судо
вої тяганини за принципом 
верховенства кумівства ...... . 

і дякуватимемо за все вічній 
Стрийській міській владі 

ОлегФилик 
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Енергоощадні заходи, як засіб проти комунального кріпацтва в Україні. 
В звязку з подорожчанням газу для 

населення на 50% та на централізоване 
теплопостачання на 40% знову актуальною 
т е м о ю  для України з н о в у  є питання 
енергоощадності. 

Зараз кожен українець починає рахувати 
власні кошти, що будуть витрачені із сімейного 
бюджету на оплату комунальних послуг. І людина 
розуміє, що цифри стають сумними, особливо 
для користувачів послуги централізованого 
опалення. 

Чому таку ситуацію маємо в країні? Що далі 
робити? Які є шляхи виходу? 

На ці та інші питання спробуємо дати відповіді 
у нашій статті. 

У 2012 році була створена Всеукраїнська 
асоціація з питань енергозбереження. Вона була 
створена для того, щоб об'єднати інтереси всіх 
сторін: місцево"і влади, теплопостачальних 
о р г а н і з а ц і й ,  е н е р г ет и ч н и х  к о м п а н і й ,  
представників бізнесу, фінансових установ та 
простих споживачів. 

Саме у злагодженій співпраці всіх учасників є 
успіх будь- якого проекту. 

Досвід реалізованих проектів у містах 
Микола"ів, Золочів, Стрий дало змогу оцінити 
системно роботу, скласти певний алгоритм дій, 
що можуть бути реалізовані у будь- якому місті 
Ураїни. 

Останнім прикладом було звернення у грудні 
2013 році керівництва міста Бахчисарая, мера п. 
Костянтина Рубаненка на проведення 
енергоощадних заходів щодо оптимізації 
теплопостачання міста ,  так як  місцеве 
теплопостачальне підприємство стало на межі 
банкрутства. Тільки політичні події не дали змогу 
приступити до реалізації цього проекту влітку. 
Але не зважаючи на політику, ми все одно 
продовжуємо консультації керівництва цього 
міста, так як людям необхідно жити далі. І крім 
них самих ніхто порядку у місті не зробить. 

У 2012 році першим реалізованим проектом 
асоціації стало комплексне переведення 11 
будинків-банкрутів у м. Стрию на індивідуальне 
опалення. 

Проблеми створило хаотичне поквартине 
відключення від центрального опалення у 
попередні роки. Якщо в будинку на індивідуальне 
опалення перейде одна квартира, котельня 
змушена і надалі подавати тепло, однак "їі 
прибуток скоротився. А якщо півбудинку уже 
самостійно перейшли на автономне опалення, то 
немає іншого виходу, як відмикати його, бо 
теплоенерго вже не вигідно обігрівати цей 
будинок-банкрут. Є будинки, де на центральному 
опаленні залишились чотири пенсіонери, а трасу 

латають декілька раз за зиму. З першого такого 
будинку у Стрию я і почав. Далі були будинки, у 
я к и х  5 0% і б і л ь ш е  б у л о  в с т а н о в л е н о  
індивідуального опалення. Будинки мали великі 
борги за централізоване теплопостачання. 

r Перевагою у Польщі користується '\
централізоване опалення. Отож головним 
питанням було те, чому це вигідно у Польщі 
але не вигідно в Україні. І відповідь цю ми 
отримали: Польща спалює у центральних 
котельнях 75% польського вугілля, а 
Україна спалює 98% імпортного газу. 

� � 

Крім того, до нас звернулась міська влада 
Миколаєва, мер п. Ігор Хімчак. У місті була 
проблема -З млн. грн. боргу за газ. Там майже усі 
будинки були банкрутами - на центральному 
опаленні залишалось буквально декілька 
квартир. Рішення про перехід на автономне 
опалення прийняли на загальноміських зборах, 
до цього я з представником ЖЕКу обійшли кожну 
квартиру. Спершу люди сприймали цю ідею в 
штики, але почули про ціни, про кредитування і 
настав корінний перелом, на другий день люди 
почали писати заяви. 

Цей проект був успішно реалізований 
протягом 2012-201 З років. 

Як тільки весь Миколаїв перейшов на 
автономне опалення, центральні котельні, які 
опалюють школи, садочки, гуртожитки, бюджетну 
сферу були переведені на дрова. Основна мета -
не палити дорогого імпортного газу. В 
середньому на альтернативному паливі -
гігакалорія виходить 800 грн., а на імпортному 
газі - 1200 грн. Бюджету вигідно перейти на 
дрова, тому, що це дешевше. 

Місто на цьому економило 400 гривень на 
кожній гігакалорії. І головне те, що гроші за 
паливо залишалися в Україні, так як йшли в 
оплату місцевому держлісгоспу. 

Ці заходи дали змогу не тільки зупинити 
нарощення боргів, а навпаки із заощаджених 
коштів почати погашення боргів. 

Миколаївчани не одні мають господарську 
позицію. Керівництво м. Золочева, а саме мер п. 
Ігор Гриньків теж прийняв рішення відмовитися 
від споживання імпортного газу на котельнях. Всі 
котельні міста було переведено на дрова. 
Будинки, які не було вигідно опалювати 
централізовано теж перевели на індивідуальне 
опалення. 

ВІДЛУННЯ РЕВОЛЮЦІЇ 

Нещодавно у Львові відбувся семнінар на 
тему «Теплопостачання Польщі та ЄС», який 
проводили польські колеги Д-р інж. Зигмунт 
Парчевський (Інститут енергетики, Варшава) -
експерт у сфері польської та європейської 
енергетики й охорони довкілля, політики 
ефективності та енергозбереження. 

М а г і с т р  і н ж .  Б о г у с л а в  Рег у л ь с ь к и й  
(Господарча палата теплоенергетики Польщі, 
Варшава, заступник голови) - експерт у сфері 
т е п л о е н е р г е т и ч н о г о  г о с п о д а р с т в а  -
виробництва і розподілу мережевого тепла та у 

інших сферах теплопостачання. 
П е р е в а г о ю  у П о л ь щ і  к о р и с т у є т ь с я  

централізоване опалення. Отож головним 
питанням було те, чому це вигідно у Польщі але 
не вигідно в Україні. І відповідь цю ми отримали: 
Польща спалює у центральних котельнях 75% 
польського вугілля, а Укра"іна спалює 98% 
імпортного газу. 

Хтось каже, що Європа йшла до зменшення 
споживання газу довго і такий шлях має подолати 
Україна, але реально в нас немає цього часу. Ще 
рік-два і ми будемо банкрутами, на коліна 
станемо. Ми в кінці-кінців маємо ресурси, в нас не 
камінь, не пустеля, ми маємо запаси вугілля на 
200 років. Чому з Донецька вагонами не пустити 
вугілля. Маємо шахти у Червонограді. 

Схід України однозначно повинен перевести 
систему опалення на вугілля, бо там воно під 
ногами. Звісно, є ті, хто завжди шукають причини, 
вони заявляють що це призведе до забруднення 
повітря, але надворі ХХІ століття, є необхідні 
фільтруючі системи. Нехай шахтарі мають роботу, 
не потрібно буде на експорт відправляти, тоді нам 
газу, мабуть, свого вистачить. 

Це зараз загальнонаціональна ідея.  
Пригадуєте, коли в Америці у 30-х роках була 
криза там почали робити дороги. Наша нагальна 
проблема - навчитись заощаджувати гроші, 
зменшити енергозалежність держави. Ми маємо 
для того всі ресурси. 

Можна залишити центральне опалення 
т а к и м  як в о н о  є, а л е  з р о б и т и  йо г о  
конкурентним. Щоб здешевити центральне 
опалення насмаперед котельні потрібно 
перевести на альтернативне паливо вугілля, 
дрова, торф, пеллети. згідно регіону. Також 
теплотраси мають бути ізольовані, в будинках 
треба провести термомодернізацію. Так, це 
чорна робота. 

Ал е ц е  р е а л ь н а  б о р о т ь б а  з а
енергонезалежність. 

Пройшло уже немало часу аби 
ствердно, без перебільшення 
сказати, що «Владна цитадель» 
Стрийщини в найкращих традиціях, 
за класикою жанру, з майстерністю 
якій позаздрив би сам Чечетов, 
просто витерла ноги у найсвятіші 
здавалося б неминучі ініціативи 
наших майданівц ів ,  м ісцевих 
активістів, громадських діячів та й 
зрештою простих людей . 

АБО ЯК РОЗВЕЛИ ТА КИНУЛИ СТРИЙСЬКИЙ МАЙДАН! 

Усі ви породжені майданом зараз 
знову імітуєте картонні громадські 
зібрання репетуєте про право 
Стрийської громади кволо показуєте 
пальцем на Міську раду одним 
словом - пустопорожні балачки. 

Революція гідності була чи не 
єдиною спробою достукатися до 
державних мужів з вимогами: не 
розкрадати бюджет; перестати жити 
збагаченням кумів та декількох 
сімей Стрийщини, працювати на 
народ владі, слугами якого вона є. 
Кулуарщина і «блат» знову зробили 

свою чорну справ� В моменти 
кипіння народного гніву, рвучи на 
собі сорочку вони горланили що з 
народом, в моменти прийняття 
рішень вдавали що це за межами їх 
компетенції, в моменти найбільшої 
відповідальності - просто підло 
ховалися . 

З а р а з  коли  ДИВИШСЯ н а  ц і  
жалюгідні спроби наших незмінних 
громадських діячів хоча би якось 
нагадати Стрийській владі що в 
Україні відбулась революція, що 
люди чекають втілення в життя 
цінностей ціє"і революції люди 

чекають справжнього врахування та 
поваги до прав та інтересів громади 
а не купки людей, яку Стрийська 
в л а д а  п у с т и л а  у п о л е  с в о є ї  
преференції, хочеться плакати і 
сміятися . 

З у с і є ю  п о в а г о ю  д о  у с і х
г р о м а д с ь к и х  т е ч і й ,  р у х і в ,  
організацій, об'єднань, сотень, 
колегій, легіонів які з'явилися на 
хвилі революції  г ідності  мушу 
сказати, що жодна з них не варта 
навіть тіні спогаду про Небесну 
Сотню героїчну боротьбу, пролиту 
кров . 

Як не крути, а виходить так, що 
громада у розумінні нашої влади це 
просто група людей, яка дуже 
лімітована за своєю кількістю, але 
необмежена у сво"ій щедрості до не"і 
самої: «Рішали» й далі заробляють. 
Трон зацементовано. 

Але ...... Можна обманювати 
частину Стриян весь час і весь Стрий 
деякий час, але ж неможливо дурити 
всіх постійно ... 

ОлегФилик 
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Правильно задане запитання - це майже відповідь 
Я хочу щоб кожен з вас 

усвідомив і зрозумів сьогодні 
важливість невідворотність і 
значимість цього моменту в 
житті нашої країни, який вчить 
нас наступному 

хеньку освоюючись на добре 
загр ітих  посадових кр іслах, 
к о н ц е н т р у ю ч и с ь  н а  н а ш и х  
обов'язках починають качати «свої 
права» Тобто ми крадем і брешем 
а ви оберіть нас ще. Прикладом 
цього є нові при-значення в деяких 
державних органах влади на 
Львівщині. Хто має вуха нехай 
слухає хто має розум нехай робить 
висновки. До Стрия воно також 
дійде. Вони знають - навіщо 
рабам рай? Для них навіть іскри з 
пекельного вогню - захоплююче 
видовище. Так, так ви народні маси 
будете контролювати люструвати 
погоджувати - ви герої майдану. 

Ми з народом. Хіба не ці слова ви 
чуєте від керівництва нашого 
міста ... 

наче "жартують" з Стрийською� 
владою як дворняжки, які тявкають 
б і ж у ч и  з а  н е ю ,а я к  т а
р о з в е р т а є т ь с я ,  т я в к а  " д а є  
реверс".... Кажуть Революцію 
задумують романтики, здійснюють 
фанатики, а користуються її 
плодами негідники. Стрийську 
революцію задумали і здійснили 
м и  з в а м и ,  а п л о д а м и  ї ї  
к о р и с т у є т ь с я  х т о ?  Не в ж е  
Революційні думки прийшли у 
голови наших Стриян лише для 
того щоб там померти? 

В ці дні коли увага світової 
спільноти і кожного небайдужого 
Українця прикута до подій що 
розгортаються в Криму і на Сході 
україни, коли медіа отруюють наші 
і т а к  с т о м л е н і  г о л о в и
інформаційними, світоглядними і 
емоційними токсинами наші 
артистичні чиновницькі добрі 
відомі старі нові обличчя уже 
вкушають смак годівниці поти-

- Ілюзія вибору найбільш
важливий інструмент в керуванні 
масами. - Ось що вони роблять. 
Гордість - це те, що заважає 
робити добрі вчинки. Гідність - це 
те, що забороняє робити погані 
вчинки. Я сьогодні маю гідність 
говорити вам правду і якщо зараз 
за часів загальної брехні -
говорити правду це екстремізм то 
називайте мене екстремістом, але 
я все ж скажу - нічого і ніхто у 
цьому місті змінити не зможе якщо 
наші Стрийські рево-люціонери 
к а р а б к а ю т ь с я  п о  с и с т е м і  
приймаючи її правила гри . Вони 

Правильно задане запитання 
це майже відповідь. 
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С ь о г о д н і  ц е  п р а к т и ч н о  п о в н і с т ю  
корумпована, дисфункціональна система, 
здатна паралізувати майже будь-які реформи. 
Очікування до справедливости судів не просто 
низькі: українські громадяни за замовчуванням 
очікують свавілля. Це навіть не нульова 
позначка довіри, це від'ємне значення, далеко 
поза ватерлінією. Ступінь корумпованости 
системи перетворює втілення первісної місії 
судів у щось кардинально протилежне. Цю 
систему, очевидно, треба перезавантажувати 
повністю і з міркувань справедливости й тривоги 
за долю невинних людей, ув'язнених у СІЗО та 
місцях позбавлення волі, і, звісно, через 
неможливість нормального функціонування 
економіки та несумісність цієї системи із 
залученням навіть скромних іноземних 
інвестицій, підтриманням довіри одні до одних у 
суспільстві. Про масштаби завдання: у країні 
приблизно 1 О тисяч суддів, інших працівників 
суду, які, так би мовити, є частиною «харчового 
ланцюжка». Можливо, подібні виклики вже були 
в інших країнах, проте ми не знайшли аналогів 
завдання такого масштабу в европейській 
історії. Готових рецептів немає. Те, що потрібно 
зараз зробити, мабуть, не матиме аналогів. 
Унікальний виклик потребує унікальної 
відповіді. Отже, потрібно вимагати повно'( 
переатестації впродовж двох років усіх сумів 
через проведення всебічного багатоваріянтного 

анонімного тестування. Це тестування має 
відбуватися на засадах жорсткої меритократії, 
бути максимально автоматизованим та 
позбавленим впливу людського чинника. Зараз 
розпочато так звану «люстрацію сумів». Але 
чому тільки суддів? Іхні родичі теж виявились не 
такими вже й безневинними. Люстрація -
визнання людини винною не за рішенням суду а 
за субєктивним критерієм. Крім того особи, які 
мали б право люструвати повинні були всі ці 23 
роки проживати на одну зарплату. А таких в 

Стрийські 
сувеніри 
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Стрийські сувеніри - проект, який ставить за мету «відкрити» ворота до нашого славного міста, 
залишити пам'ятку назавжди у тих, хто відвідав місто хоч один раз, а також будити бажання 
бути та зупинятися в нас частіше, бо тут зберігається український дух галицького міста. 

Власне, із позитивних згадок про наше місто створюється його імідж: для життя, відпочинку 
та рекомендації іншим його відвідати. Як відомо, що такі міста як Стрий можуть багато 
заробляти на туристах, наприклад у багатьох європейських містах дохід прямий або непрямий 
від туризму складає і до 80%!!! Мусимо використати свій потенціал сповна, а це і нові робочі 
місця, нові напрямки розвитку нашого міста - місце для проведення конференцій, фестивалів, 
ярмарків, спортивних змагів тощо. Стрий - це місто-ключ до Карпат, місто на річці, місто 
чудового географічного та економічного розташування. 

Один із прикладів, який перетворює наше місто та робить його дуже цікавим - проведення традиційних 
фестивалів. У нашому місті започатковано Всесвітній Фестиваль Українських Кре.q_итних Спілок, який проводиться що 
пять років із ініціативи кредитної спілки "ВИГОДА", а також грандіозний СТРИИ-ОРГАНІК-ФЕСТ (літо, осінь), який 
минулого року підтримав Кооператив Здорового Харчування "Віра" і провадитиме його надалі. Тисячі гостей, які 
побували на цих фестах отримали купу позитиву та залишили хороші відгуки і готові знову і знову сюди приїздити. 

Ум.Стрию діє спілка «Стрий туристичний )), яка у цьому напрямку також активно працює, власне ідея розвитку 
туризму на Стрийщині їхня головна місія. Спілка, за підтримки стрийських меценатів, організовує все нові та нові 
проекти, фестивалі та конкурси. 

Проект «Стрийські сувеніри)> має чудову основу для свого розвитку і вносить суттєвий вклад у 
розвиток нашого міста і краю. За адресою КДЦ, вул. Незалежності, 17, завжди можете купити та 
побачитинайширший асортимент сувенірів міста Стрия (горнятка, записники, ділові щоденники, 
поштівки «Стрий», ед диски із піснями славетних стриян, брелки під ключ, прикольні магнітики, і т.п.) 
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кожного дня

Україні немає. Хтось там податки не сплачував 
тихенько, хтось якесь рішення не за так 
прийняв, хтось пільги незаконно отримував 
Суддів поділили на тих, кому повезло не 
розглядати справи Майдану, і тих, хто їх 
розглядав. Чому це не стосується суддів, які 
працювали раніше і замішані ще ганебніше у 
корупційних діяннях? Чи не варто було б якщо 
хтось дійсно хоче Інструменти люстрації зараз в 
руках влади, а не громадськості. Не варто 
переоцінювати дієвість громадського тиску в 
питаннях люстрації, адже, якщо влада сама у 
цьому не зацікавлена, вона просто прийматиме 
формальні закони, які не будуть вирішувати 
проблему. І допоки до влади не прийдуть ті 
люди, які будуть зацікавлені реалізації  
люстрації нічого і ніхто змінити не зможе Такими 
можуть бути лише ті , які самі не підпадають під 
критерії люстрації, тобто не причетні до жодної 
влади в тому числі суддівської ... 

В ідновити довіру  до суддів, їх  вс іх  
переатестовувати, проводити перевірку їхніх 
статків чи ще щось. Хіба до листопада минулого 
року, коли почався Майдан, у нас всі були 
задоволені  судовою системою? Чи не 
п е р е т в о р и т ь с я  Л ю с т р а ц і я  с у д д і в  н а  
перерозподіл ринку корупційних судових 
рішень. 
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